

先贤安息日学课
PIONEER SABBATH-SCHOOL LESSONS

旧约历史
OLD TESTAMENT HISTORY

第 21 课

1888 年 5 月 26 日

上帝对义人的眷顾

1. 讲述约瑟在埃及发生的事情之要点。
2. 当他被任命为宰相时，他已经在奴役之下多久了？对照创 37: 2 和创 41: 46。
3. 为什么耶和華让约瑟经历这么多的痛苦？诗 105: 17-19。
4. 他在成为了众人之中最低贱的一位后，又被高举到比谁更高？第 20-22 节。
5. 约瑟的故事是什么普遍说法的例子？箴 15: 33。
6. 约瑟所预言的饥荒有多严重？创 41: 56, 57。
7. 除其他人外，还有谁去了埃及余粮？创 42: 3。
8. 约瑟的哥哥们来到他面前时做了什么？第 6 节。
9. 他们这样做是应验了什么？
10. 他们有彼此认出对方吗？第 8 节。
11. 约瑟如何与他的弟兄们交谈？第 7-9 节。
12. 他对他们做了什么？第 17 节。
13. 后来他对他们说了些什么，做了什么？第 18-20 节。
14. 这种对待让他们想起了什么？第 21 节。

LESSON 21

May 26, 1888

GOD'S CARE FOR THE RIGHTEOUS

1. Relate the main points of what happened to Joseph in Egypt.
2. How long had he been in bondage when he was made prime minister? Compare Gen. 37 : 2 and Gen. 41 : 46.
3. Why did the Lord allow Joseph to experience so much bitter suffering ? Ps. 105 : 17-19.
4. After having been the lowest of all, over whom was he exalted? Verses 20-22.
5. Of what general statement is the case of Joseph an example ? Prov. 15 : 33.
6. How extensive was the famine which Joseph had predicted ? Gen. 41 : 56, 57.
7. Who, among others, went to Egypt to buy corn ? Gen. 42 : 3.
8. What did Joseph's brethren do when they came into his presence ? Verse 6.
9. In so doing what did they fulfill ?
10. Did they recognize one another? Verse 8.
11. How did Joseph accost his brethren? Verses 7-9.
12. What did he do to them ? Verse 17.
13. Afterward what did he say and do to them? Verses 18-20.
14. What did this treatment cause them to remember? Verse 21.

15. 他们正确地判断了什么事是现在就要发生在他们身上的？ 第 22 节。

16. 对于这个他们对自己的邪恶行为感到悔恨的证据，约瑟有何反应？
第 24 节，第一部分。

17. 当他们带回家的谷物吃完后，雅各和他的儿子们进行了什么对话？ 创 43：2-7。

18. 犹大对便雅悯负起什么责任？
第 8，9 节。

19. 当他们第二次带着谷物回家时，约瑟做了什么来考验他们？ 创 44：1-5。

20. 他们将所有这些灾祸归因于什么？
第 16 节。

21. 当他们以为便雅悯即将被奴役时，犹大提出了什么可怜的请求？
第 18-34 节。

22. 约瑟现在知道了什么？
答：他知道他的弟兄们已经彻底悔改了他们以往的邪恶行径。

23. 他说什么来安慰他们？ 创 45：4-6。

24. 他说是谁安排他被卖到埃及的？
第 7，8 节。

25. 上帝总能在人的忿怒下成就什么？
诗 76：10。

15. What did they rightly judge had now come upon them? Verse 22.

16. How was Joseph affected by this evidence of their remorse for their evil course ?
Verse 24, first part.

17. When the corn which they took home was eaten up, what conversation took place between Jacob and his sons? Gen. 43 : 2-7.

18. What responsibility did Judah take concerning Benjamin ? Verses 8,9.

19. When they were about to return home the second time with their corn, what did Joseph do to try them ? Gen. 44 : 1-5.

20. To what did they attribute all these calamities ? Verse 16.

21. When they thought that Benjamin was about to be enslaved, what pathetic plea did Judah make? Verses 18-34.

22. What did Joseph now know ?
Ans.- He knew that his brethren had thoroughly repented of their past wicked course.

23. What did he say to comfort them?
Gen. 45 : 4-6.

24. Who did he say had ordered his being sold into Egypt ? Verses 7, 8.

25. What will God always accomplish with the wrath of men? Ps. 76 : 10.

